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Protokół nr 52 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 19.10.2022 r. 
(wideokonferencja) 

 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji 
Budżetu, Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji 
i zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 
2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/576, VI/577, VI/578, VI/579, VI/580. 
3. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 
Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 
porządek posiedzenia.  
 

Komisja jednogłośnie (za – 9) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2 
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 
uchwały Nr V/57/8/2018 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 17 września 2018 
roku w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Województwo Śląskie (druk VI/576) oraz projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 
uchwały Nr IV/13/2/2011 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 września 2011 
roku w sprawie przyjęcia Zasad dysponowania środkami finansowymi przeznaczonymi 
na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych, dla których 
organem prowadzącym jest Województwo Śląskie, korzystających z opieki zdrowotnej 
(z późniejszymi zmianami) (druk VI/577).  
Ewa Węglarz Zastępca Dyrektora Departamentu Edukacji, Nauki i Współpracy 
z Młodzieżą – zmiana ustawy – Karta Nauczyciela wprowadziła pojęcie mentora 
i w wyniku tego do regulaminu wynagradzania należało wprowadzić pojęcie mentora. 
Ostatni regulamin pochodził z 2018 roku gdzie figurował opiekun stażu i wysokość 
dodatku wynosiła 125 zł. Odbywaliśmy konsultacje ze związkami zawodowymi 
i ustalone zostały wysokości stawek. Kotwę za sprawowanie funkcji opiekuna stażu 
i mentor ustalono na 150 zł. Nauczyciele w trakcie awansu zawodowego będą mieli 
do 2027 roku opiekuna stażu, a nauczyciele nowoprzyjęci od 1 września br. będą mieli 
mentora. Oprócz tego w 2019 roku zwiększone zostały stawki za wychowawstwo i przy 
okazji zmiany regulaminu ustalono stawkę na poziomie 300 zł brutto.  
Przewodniczący – a ile było? 
Ewa Węglarz Zastępca Dyrektora Departamentu Edukacji, Nauki i Współpracy 
z Młodzieżą – w naszym regulaminie 150 zł. Zmiana ta też została pozytywnie 
zaopiniowana przez związki zawodowe.  
Przewodniczący – poprosił o omówienie drugiego projektu uchwały (druk VI/577).  
Ewa Węglarz Zastępca Dyrektora Departamentu Edukacji, Nauki i Współpracy 
z Młodzieżą – jeżeli chodzi o drugi projekt uchwały, to zmiana wynika z przeglądu 
czynności kontrolnych Wojewody, którego nadzór wskazał, że mamy nieaktualne 
przepisy dotyczące pomocy zdrowotnej. Do tej pory w naszej uchwale Sejmiku organ 
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stanowiący, czyli Sejmik ustanawiał wzór wniosku o pomoc zdrowotną. W tej chwili te 
kompetencje nadano organowi wykonawczemu. Zatem Zarząd Województwa będzie 
ustalał wzór wniosku. Stąd konieczność zmiany. 
Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr V/57/8/2018 Sejmiku Województwa 
Śląskiego z dnia 17 września 2018 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest Województwo Śląskie (druk VI/576). 
 
Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr V/57/8/2018 
Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 17 września2018 roku w sprawie 
przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Województwo Śląskie (druk VI/576).  
 
Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr IV/13/2/2011 Sejmiku Województwa 
Śląskiego z dnia 12 września 2011 roku w sprawie przyjęcia Zasad dysponowania 
środkami finansowymi przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół 
i placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Województwo 
Śląskie, korzystających z opieki zdrowotnej (z późniejszymi zmianami) (druk VI/577). 
 
Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały 
Nr IV/13/2/2011 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 września 2011 roku 
w sprawie przyjęcia Zasad dysponowania środkami finansowymi 
przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i placówek 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Województwo Śląskie, 
korzystających z opieki zdrowotnej (z późniejszymi zmianami) (druk VI/577). 
 
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 
w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 
oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2022 rok (druk VI/578). 
Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku.  
 
Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 
gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 
finansowanych z nich wydatków na 2022 rok (druk VI/578). 
 
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2022-2030 (druk 
VI/579.  
Joanna Myszor Dyrektor Departamentu Finansowego – w zakresie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzane jest jedno nowe przedsięwzięcie. 
Szpital w Częstochowie realizował zadanie jednoroczne, ale pojawiła się konieczność 
przedłużenia realizacji do roku 2023. Pozostałe zmiany dotyczą zmiany limitów 
wydatków oraz limitów zobowiązań 7 przedsięwzięć wraz z odpowiadającą 
im aktualizacją nakładów ogółem, nazw, celu oraz okresów realizacji. Większość 
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zmian polega na zmniejszeniu limitów w 2022 roku do rzeczywistych potrzeb 
i przerzuceniu na rok 2023.  
Przewodniczący – zadania w ramach eCareMed robi jedna firma? Czy różne firmy?  
Joanna Myszor Dyrektor Departamentu Finansowego – raczej są to odrębne 
przedsięwzięcia.  
Danuta Sobczyk Dyrektor Departamentu Nadzoru Podmiotów Leczniczych 
i Ochrony Zdrowia – umowy są podpisywane bezpośrednio z jednostkami 
i to  dyrektorzy jednostek wnioskują o zmiany. Wykonuje kilka firm. Program trwa 
od 2020 roku i ma być zakończony w 2023 r.  
Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
Śląskiego na lata 2022-2030 (druk VI/579). 
 
Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2022-2030 (druk VI/579).  
 
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 
budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2022 rok (druk VI/580). Mamy tutaj 
dodatkowe 52 mln zł. To ta słynna tzw. trzynastka.  
Joanna Myszor Dyrektor Departamentu Finansowego – jeżeli chodzi o projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2022 rok, 
to otrzymaliśmy zawiadomienie z Ministerstwa Finansów i przypadło nam 52 mln zł. 
Nowelizacja ustawy o dochodach jednostek samorządów wprowadziła te środki, ale 
jednocześnie zabrana została subwencja rozwojowa w 2023 roku. Zastanawialiśmy 
się razem z Zarządem Województwa jak wprowadzić 52 mln zł, ale tak, aby ułatwić 
sobie planowanie na rok 2023. Zaproponowane jest, aby te 52 mln zł rozdysponować 
dwutorowo. Oczywiście wprowadzić po stronie dochodów. Po stronie wydatków 
wprowadzamy 22 mln 750 tys. zł na objęcie udziałów w spółkach, które we wstępnych 
materiałach planistycznych przewidziane były do projektu budżetu na 2023 rok. Tym 
samym objęcie udziałów może być dokonane w tym roku, a kwota ta nie pojawi się 
w budżecie na 2023 rok. Cała pozostała kwota zmniejsza zaangażowanie 
tzw. wolnych środków w budżecie bieżącym. Pozwoli to przeznaczyć te środki 
na równoważenie budżetu na 2023 rok. Takie rozwiązanie wydawało się 
najkorzystniejsze. Pozostałe zmiany dotyczą środków Funduszu Pomocy 
na dodatkowe zadania oświatowe wynikające z konfliktu na Ukrainie. ROPS i Zespół 
Parków Krajobrazowych otrzymały środki za pobyt uchodźców z Ukrainy. W projekcie 
ROPS nastąpiło przesunięcie miedzy latami realizacji projektu dotyczącego pieczy 
zastępczej i w tym roku jest zmniejszenie o 2 mln zł. Jest też zmiana miedzy działami 
klasyfikacji budżetowej, środki przeznaczone są na wynagrodzenia.  
Przewodniczący – w zakresie 52 mln zł są dwie strategiczne propozycje. Jedna 
w zakresie spółek, a druga w zakresie uwolnienia tzw. wolnych środków. Tym 
sposobem budujemy sobie podstawę do dobrego startu do projektu budżetu na 2023 
rok. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2022 rok (druk 
VI/580). 
 
Komisja w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 
Województwa Śląskiego na 2022 rok (druk VI/580). 
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Ad. 3 
Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja przyjęła Protokół nr 51 z dnia 

21.09.2022 roku.  
 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie (11 za) przyjęła Protokół nr 51 z dnia 

21.09.2022 roku. 

 

Przewodniczący – przygotowany jest harmonogram prac Komisji Sejmiku 

Województwa Śląskiego nad projektem uchwały budżetowej na 2023 rok. Wspólnie 

z Panią Skarbnik ustaliliśmy, że pierwsze posiedzenie naszej Komisji dotyczące 

projektu budżetu odbędzie się 16 listopada br. Natomiast drugie posiedzenie Komisji 

zrobilibyśmy 30 listopada br.  

Radny Piotr Czarnynoga – jutro Komisja Edukacji, Nauki i Kultury Sejmiku 

Województwa Śląskiego odbywa otwarte wyjazdowe posiedzenie w Planetarium 

Śląskim. Proszę o punktualność, ponieważ o 1430 rozpoczyna się seans dla radnych.  

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 
Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 

 

 


